

**Постановление Правительства РФ от 5 марта 2013 г. N 184 "О порядке доставки уловов водных биологических ресурсов, добытых (выловленных) при осуществлении промышленного рыболовства во внутренних морских водах Российской Федерации, в территориальном море Российской Федерации, на континентальном шельфе Российской Федерации, в исключительной экономической зоне Российской Федерации, и произведенной из них рыбной и иной продукции в морские порты Российской Федерации, а также в иные места доставки" (с изменениями и дополнениями)**

**Постановление Правительства РФ от 5 марта 2013 г. N 184 "О порядке доставки уловов водных биологических ресурсов, добытых (выловленных) при осуществлении промышленного рыболовства во внутренних морских водах Российской Федерации, в территориальном море Российской Федерации, на континентальном шельфе Российской Федерации, в исключительной экономической зоне Российской Федерации, и произведенной из них рыбной и иной продукции в морские порты Российской Федерации, а также в иные места доставки"**

**С изменениями и дополнениями от:**

11 января, 17 октября, 10 ноября 2017 г.

В соответствии с [частью 3.3 статьи 19](#) Федерального закона "О рыболовстве и сохранении водных биологических ресурсов" Правительство Российской Федерации постановляет:

1. Установить, что:

**Информация об изменениях:**

Подпункт "а" изменен с 1 января 2019 г. - [Постановление](#) Правительства от 17 октября 2017 г. N 1264

[См. будущую редакцию](#)

Подпункт "а" изменен с 22 ноября 2017 г. - [Постановление](#) Правительства РФ от 10 ноября 2017 г. N 1354

[См. предыдущую редакцию](#)

а) уловы водных биологических ресурсов, добытых (выловленных) при осуществлении промышленного рыболовства во внутренних морских водах Российской Федерации, в территориальном море Российской Федерации, на континентальном шельфе Российской Федерации и в исключительной экономической зоне Российской Федерации, а также произведенная из них рыбная и иная продукция доставляются в морские порты Российской Федерации (уловы анадромных видов рыб, добыча (вылов) которых осуществляется в соответствии со [статьей 29.1](#) Федерального закона "О рыболовстве

и сохранении водных биологических ресурсов", могут также доставляться на территорию Российской Федерации в места сдачи уловов указанных анадромных видов рыб, расположенные на территориях, прилегающих к рыбопромысловым участкам, перечень которых утверждается органом исполнительной власти субъекта Российской Федерации по согласованию с Федеральным агентством по рыболовству);

уловы водных биологических ресурсов, добытых (выловленных) при осуществлении промышленного рыболовства во внутренних морских водах Российской Федерации и в территориальном море Российской Федерации, прилегающих к территориям Краснодарского края, Ростовской области, Республики Крым и г. Севастополя, могут также доставляться в места доставки на территориях Краснодарского края, Ростовской области, Республики Крым и г. Севастополя, определенные в соответствии с [пунктом 10.1 статьи 1](#) Федерального закона "О рыболовстве и сохранении водных биологических ресурсов";

**Информация об изменениях:**

[Постановлением](#) Правительства РФ от 11 января 2017 г. N 1 в подпункт "б" внесены изменения

[См. текст подпункта в предыдущей редакции](#)

б) оформление и государственный контроль (надзор) при доставке в морские порты Российской Федерации уловов водных биологических ресурсов, добытых (выловленных) при осуществлении промышленного рыболовства на континентальном шельфе Российской Федерации и в исключительной экономической зоне Российской Федерации, а также произведенной из них рыбной и иной продукции осуществляются в [порядке](#), предусмотренном [постановлением](#) Правительства Российской Федерации от 19 марта 2008 г. N 184 "О порядке оформления судов рыбопромыслового флота, уловов водных биологических ресурсов и произведенной из них рыбной и иной продукции и государственного контроля (надзора) в морских портах в Российской Федерации".

При доставке в морские порты Российской Федерации уловов водных биологических ресурсов, добытых (выловленных) при осуществлении промышленного рыболовства на континентальном шельфе Российской Федерации и в исключительной экономической зоне Российской Федерации, а также произведенной из них рыбной и иной продукции без выгрузки оформление и государственный контроль (надзор) осуществляются в установленном порядке последовательно и непрерывно;

**Информация об изменениях:**

[Постановлением](#) Правительства РФ от 11 января 2017 г. N 1 в подпункт "в" внесены изменения

[См. текст подпункта в предыдущей редакции](#)

**PAGE INTENTIONALLY LEFT BLANK**

## **TRANSLATION**

12/13/2017 RF Government Order No. 184 of 03/05/2013 “On the Procedures for the Delivery of Catches of Water Biological Resources Extracted (Caught)....”

**RF Government Order No. 184 of March 5, 2013 “On the Procedures for the Delivery of Catches of Aquatic Biological Resources Extracted (Caught) in the Course of Commercial Fishing in Internal Waters of the Russian Federation, in the Territorial Sea of the Russian Federation, on the Continental Shelf of the Russian Federation, in the Exclusive Economic Zone of the Russian Federation, and Fish and Other Products Made from Such Catches, to the Sea Ports of the Russian Federation and Other Delivery Points” (with amendments)**

**RF Government Order No. 184 of March 5, 2013 “On the Procedures for the Delivery of Catches of Aquatic Biological Resources Extracted (Caught) in the Course of Commercial Fishing in Internal Waters of the Russian Federation, in the Territorial Sea of the Russian Federation, on the Continental Shelf of the Russian Federation, in the Exclusive Economic Zone of the Russian Federation, and Fish and Other Products Made from Such Catches, to the Sea Ports of the Russian Federation and Other Delivery Points”**

[With amendments dated:](#)

January 11, October 17, and November 10, 2017

Pursuant to Article 19(3.3) of the Federal Law “On Fishing and the Preservation of Aquatic Biological Resources”, the Government of the Russian Federation hereby resolves:

1. To establish that:

**Information about amendments:**

Subsection “a” is amended effective January 1, 2019 – Government [Order](#) No. 1264 of October 17, 2017

[See future version](#)

Subsection “a” is amended effective November 22, 2017 – Government [Order](#) No. 1354 of November 10, 2017

[See previous version](#)

a) catches of aquatic biological resources extracted (caught) in the course of commercial fishing in internal waters of the Russian Federation, in the territorial sea of the Russian Federation, on the continental shelf of the Russian Federation, and in the exclusive economic zone of the Russian Federation, as well as fish and other products made from such catches, shall be delivered to sea ports of the Russian Federation (catches of anadromous species of fish that are extracted (caught) in accordance with Article 29.1 of the Federal Law “On Fishing

## **TRANSLATION**

and the Preservation of Aquatic Biological Resources” may also be delivered to the territory of the Russian Federation at check stations for catches of such anadromous species of fish located on territories contiguous with the fishing grounds, a list of which shall be approved by an executive government body of the constituent part of the Russian Federation in coordination with the Federal Fisheries Agency);

catches of aquatic biological resources extracted (caught) in the course of commercial fishing in internal waters of the Russian Federation and in the territorial sea of the Russian Federation contiguous with the territories of Krasnodar Krai, the Rostov Region, the Republic of Crimea, and the City of Sevastopol may also be delivered to delivery points on the territories of Krasnodar Krai, the Rostov Region, the Republic of Crimea, and the City of Sevastopol defined in accordance with Article 1(10.1) of the Federal Law “On Fishing and the Preservation of Aquatic Biological Resources”

### **Information about amendments:**

Subsection “b” amended by RF Government [Order](#) No. 1 of January 11, 2017

[See text of subsection in previous version](#)

b) registration and state monitoring (supervision) upon the delivery to sea ports of the Russian Federation of catches of aquatic biological resources extracted (caught) in the course of commercial fishing on the continental shelf of the Russian Federation and in the exclusive economic zone of the Russian Federation, as well as fish and other products made from such catches, shall be carried out in accordance with the procedures provided for by Order No. 184 of the Government of the Russian Federation dated March 19, 2008 “On the Procedures for the Registration of Fishing Vessels, Catches of Aquatic Biological Resources and Fish and Other Products Made from Such Catches, and State Monitoring (Supervision) in Sea Ports of the Russian Federation”.

If catches of aquatic biological resources extracted (caught) in the course of commercial fishing on the continental shelf of the Russian Federation and in the exclusive economic zone of the Russian Federation, as well as fish and other products made from such catches, are delivered to sea ports of the Russian Federation without unloading, then registration and state monitoring (supervision) shall be carried out in accordance with the established procedures in sequential order and without interruption;

### **Information about amendments:**

Subsection “c” amended by RF Government [Order](#) No. 1 of January 11, 2017

[See text of subsection in previous version](#)